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Poděkování voličům Sdružení nezávislých kandidátů „Křemežsko - náš domov“

Nové parkoviště v ulici Školní

Vážení a  milí spoluobčané, voliči SNK „Křemežsko - náš do-
mov“, dovolte, abychom Vám touto cestou srdečně poděkovali  
za  Vaši podporu v  uplynulých komunálních volbách. Zisk  
6 mandátů je velmi významnou podporou, významnou o to větší,  
že většina našich nově zvolených zastupitelů pracuje ve vedení 
obce již řadu let. Každý člověk potřebuje ve svém konání zpět-
nou vazbu, aby se přesvědčil, že nekoná špatně, a  právě tato 
Vaše podpora nás naplňuje přesvědčením, že směřování naší 
obce v uplynulých obdobích bylo správné.

Není to ale jenom zpětná vazba, ale na druhou stranu i obrovský 
závazek a zodpovědnost za spokojený život všech občanů v naší 
obci.

A  my se budeme podle svého nejlepšího svědomí a  vědomí 
snažit naplnit naše motto „Křemežsko - náš domov“. Domov pro 
všechny občany naší krásné obce.

S díky a úctou  za projevenou přízeň  
za SNK - Křemežsko - náš domov, Ing. Josef Troup.

Vážení spoluobčané, v  závěru měsíce října byla dokončena  
výstavba nového parkoviště v ul. Školní.

Cílem této stavby bylo umožnit zklidnění dopravní situace v této 
ulici, kde je kromě obytné zástavby kumulován provoz základní 
a mateřské školy a v těsné návaznosti i ordinace praktických lé-
kařů a obchody. Byl jenom zázrak, že se při každodenním ranním 
i  odpoledním dopravním  chaosu  spojeném s  dopravou dětí 
do školy a školky nestala nějaká tragedie. Tady je na zamyšlení 

rodičů, jak této situaci pomoci - zda je opravdu nutné dovézt 
děti až do školy, zda by jim naopak neprospělo trochu pohybu. 
Dopravní zatížení zde navíc zesiluje umístění ordinací praktic-
kých lékařů, které navštěvují lidé nemocní, senioři, prostě ti, kte-
ří potřebují zaparkovat v docházkové vzdálenosti. Pro obyvatele  
ul. Školní tento dopravní ruch není jistě také nic příjemného.

Způsob řešení byl pečlivě zvažován v širším kontextu s doprav-
ním inženýrem Policie ČR. I když ani mezi členy zastupitelstva 
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Jak jsme volili – komunální volby 2014

nebyl k tomuto způsobu řešení jednomyslný názor, věřím, že již 
po otevření parkoviště se prokázala jeho účelnost.

Samozřejmě, že nejde o spásné a dokonalé řešení, ale o odleh-
čení dopravní zátěže v době, kdy aut a jejich provozu určitě ubý-
vat nebude, a v lokalitě tak provozně citlivé.

Definitivní řešení bude spočívat v  úplném zákazu vjezdu do   
ul. Školní počínaje výjezdem z parkoviště. Výjimka bude platit 
pouze pro trvale bydlící a  dopravní obsluhu na  základě vjez-
dové karty vydané úřadem městyse, která bude vydávána od   
10.11. 2014.

Aby provedená opatření měla smysl, je nezbytné,aby veškerá 
dopravní značení a  řešení byla dodržována. Proto bylo s  Poli-
cií ČR dohodnuta namátková kontrola dodržování dopravního 
značení v  této lokalitě. Proto prosím, buďte disciplinovaní, ze-
jména s ohledem na bezpečnost chodců, kteří se v této lokalitě 
rekrutují především z těch nejmenších.

S úctou Ing. Josef Troup

Okrsek: 1 - Křemže
Voliči v seznamu 1 399
Vydané obálky 722
Volební účast v % 51,61
Odevzdané obálky 722
Platné hlasy 9 679
    
Kandidátní listina   Hlasy
 abs. v %
1/ Křesť. demokr. unie-Čs. str.l id. 1 543 15,94
2 /KŘEMEŽSKO - NÁŠ DOMOV 3 858 39,86
3/ ZA KŘEMEŽSKO KRÁSNĚJŠÍ 1 909 19,72
4/ NAŠE KŘEMEŽSKO 2 369 24,48

Okrsek: 2 - Chlum
Voliči v seznamu 612 
Vydané obálky 307 
Volební účast v % 50,16 
Odevzdané obálky 307
Platné hlasy 4 040
    
Kandidátní listina Hlasy
 abs. v %
1/ Křesť. demokr. unie - Čs. str. lid. 882 21,83
2/ KŘEMEŽSKO - NÁŠ DOMOV 1 675 41,46
3/ ZA KŘEMEŽSKO KRÁSNĚJŠÍ 736 18,22
4/ NAŠE KŘEMEŽSKO 747 18,49

Okrsek: 3 - Stupná
Voliči v seznamu 257
Vydané obálky 142
Volební účast v % 55,25
Odevzdané obálky 142
Platné hlasy 1 848
    
Kandidátní listina  Hlasy
    abs. v %
1/ Křesť.demokr.unie-Čs.str.lid. 365 19,75
2/ KŘEMEŽSKO - NÁŠ DOMOV 691 37,39
3/ ZA KŘEMEŽSKO KRÁSNĚJŠÍ 546 29,55
4/ NAŠE KŘEMEŽSKO  246 13,31

Zvolení zastupitelé pro období 2014 - 2018

Ing. Josef Troup
Ing. Petr Ježek
Mgr. Bc. Jana Cipínová
RNDr. Stanislav Waldauf
Marcela Bartošová
Ing. Josef Jakeš
MUDr. Petr Mašek
MUDr. Zdeněk Hotař
Václava Bartošová
Ing. Otto Šandera
Marie Šestáková
Zdeněk Hála
Ing. Stanislav Neuberg
Jiří Reitinger
Ing. Jarmila Hořejší
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KANTORSKÁ DRÁHA

(1. část)

Když uslyšíme takové slovní spojení, zpravidla se nám vybaví 
profesní dráha úspěšného pedagoga. V  životopise nejednoho 
vzdělance, který zasvětil svůj život stále méně vděčnějšímu 
povolání vzdělávat mládež lze tento výraz objevit. Jaký 
význam má výraz „kantorská dráha“ zde na  Křemežsku, to si 
připomeneme následujícími řádky.

Když se ve  Mříči postavíme na  křižovatku tří silnic, z  nichž 
jedna směřuje na České Budějovice, druhá do Holubova a třetí 
do Křemže a otočíme se čelem ke Kleti, zahlédneme před sebou 
jakýsi val. Při bližším prozkoumání zjistíme, že tak, jak na  jeho 
začátku náhle vyvstává z  okolního terénu, tak na  jeho konci 
náhle končí. Nevede odnikud nikam. 
Při položení dotazu místním rodákům vám mnozí ochotně 
odpoví, že se přece jedná o  zbytek kantorské dráhy. Když 
na otázku, zda jste zdejší, odpovíte kladně, pak se na vás podívají 
s  podivem v  očích, jak to, že takou věc nevíte. Jak lze vytušit, 
další povídání nebude o průběhu kariéry žádného z učitelů.
Tak, jak se zpočátku dotázání podivili mým neznalostem tohoto 
výrazu, tak jsem se zas později divil já, když jsem se začal 
pídit po  podrobnostech. Až na  výjimky jsem se toho mnoho 
nedověděl. Pamětníků ubývá. Nakonec jsem se rozhodl podívat 
se na internet. Mohl jsem googlovat jak chtěl, ale ouha, i tento 
moderní vševěd je na informace skoupý. Obracím se na SOkA* 
v  Českém Krumlově. Z  omluvné odpovědi ředitelky cítím, že 
se budu muset obejít bez pomoci i této instituce. Beru si tedy 
na pomoc podrobnou turistickou mapu. Konečně něco. Zde je 
onen výše uvedený val, který měl být náspem úzkorozchodné 
dráhy, zakreslen. A  nejen on. Na  dalších dvou místech jsou 
zakreslená místa, kudy zamýšlená trať měla vést. Úmyslně 
používám slova zamýšlená, protože k jejímu dokončení nakonec 
nikdy nedošlo. Povězme si nyní o  tom, co se mi nakonec díky 
několika pamětníkům podařilo o této dráze zjistit.
 Úzkorozchodná dráha měla svůj počátek ve Mříči za prostorem 
dnešní pily v místě, kde má sklad Železniční stavitelství a začíná 
les. Zde se kvůli snadné překládce přiblížila ke  stávající trati 
z Černého Kříže do Českých Budějovic. V prvním úseku se jenom 
pozvolna od tratě oddalovala. Vedla nad domem, který v roce 
1944 měl č. p.  46 (dnes přistavěn dům č. p.  82). Po  překřížení 
silnice je její průběh patrný dodnes výše popsaným valem. 
Po  louce se rovnoběžně se silnicí za  postupného snižování 
náspu přiblížila ke  Křemži. Na  jejím okraji, který ležel blíže 
centru než dnes, podruhé křížila silnici a po severním okraji obce 
kolem Starostenského rybníka měla namířeno přes louky a pole 
pod hřbitov a  dále k  jižnímu okraji Chlumečského vrchu. Tam 
po překonání jeho zalesněného úbočí překlenula Chmelenský 
potok a  mírně upraveným terénem, zčásti po  vrstevnici nad 
Hamerský mlýn začala ve svém závěru mírně stoupat k místu, 
které je pojmenováno Perk **. 
A  zde leží důvod její výstavby. Nachází se zde totiž naleziště 
rudy s obsahem niklu. Alespoň tak to shodně udávají všechny 
dostupné jak ústní, tak písemné zdroje. Protože se ale tento 
kov v  přírodě prakticky nevyskytuje samostatně, je docela 
pravděpodobné, že důvodem k předpokládané těžbě byl i jiný 
doprovodný kov. Nicméně, i kdyby se úzkokolejka stavěla jenom Depo úzkokolejky, koleje již odstraněny

Pozůstatek traťového tělesa u Mříče

Začátek úzkokolejky
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Když si náš dědeček babičku bral

Zbytek zídky depa pod hřbitovem

Svatba p. Adolfa Doška (Chlumeček)

kvůli niklu, určitě by se válečné mašinérii Třetí říše hodil. Jeho 
přidáním do  oceli se zvyšuje její houževnatost a  vytvořením 
slitiny s hliníkem se dosahuje jeho zvýšené tepelné odolnosti. 
A tanků a letadel se válčícímu Německu ke konci války zoufale 
nedostávalo. 
S výstavbou trati se započalo v roce 1944. Na stavbě pracovaly 
přibližně tři stovky dělníků. Velkou část pracovníků na trati tvořili 
vedle příslušníků policie, pracovníků pošty a železničářů hlavně 
učitelé, kteří sem v rámci totálního nasazení byli sehnání z okolí 
Písku a  Strakonic, ale i  dalších míst republiky. Podle posledně 
jmenovaných je také odvozen název tratě. Z těch, kteří na zdejší 
škole později učili, se na  výstavbě trati podílel učitel českého 
jazyka Pokorný.
Místní obyvatelé stavitelům tratě všeobecně říkali „tóťáci“. 
Na první pohled by se mohlo zdát, že tento název je odvozen 
od slova „totální“ z tehdy běžně používaného slovního spojení 
totálně nasazený, ale není tomu tak. Práci na  stavbě řídila 
Organisation Todt, zkráceně OT, která vznikla v  roce 1938. 
Od roku 1940 spadala pod Říšské ministerstvo výzbroje a munice. 
Jejím posláním bylo řízení stavebních prací v  Německem 
okupovaných územích. Nejznámější stavby, na  kterých se 
podíleli jak nuceně nasazení občané svezení ze všech koutů 
Evropy, tak vězni koncentračních táborů i  váleční zajatci, byly 
například tzv. Západní a  Atlantský val a  mohutné základny 
hitlerovských ponorek na francouzském pobřeží. Za nelidských 
podmínek se budovaly podzemní prostory, kam se přesunovaly 
zbrojní komplexy, aby se ukryly před bombardováním spojenců. 
Od  roku 1943 se např. tato organizace podílela na  výstavbě 

odpalovacích ramp pro obávané rakety V1 a  V2. Poté, co 
nálety spojenců na  Německo získaly na  intenzitě, stavěla 
organizace Todt ve  všech větších městech Německa kryty 
pro civilní obyvatelstvo. Organizaci, která byla organizována 
polovojensky, řídil z ústředí v Německu Fritz Todt (čti Tót). Odtud 
tedy pojmenování nedobrovolných pracovníků na trati.

Pokračování příště
- PeRe -

Že není dobře býti člověku samotnému, to platilo už i v dobách 
před naším narozením. Proto mladí lidé uzavírali svá manželství 
i  tenkrát. Zdá se mi však, že v  tom viděli cosi vážnějšího, 
posvátnějšího, protože v  tom rozhodování se jednalo o  celý 
budoucí jejich život. 

Tehdy před první světovou válkou téměř nebyly rozvody. Ty 
začaly až po ní. Na takové lidi se pohlíželo s opovržením a oni 
se také ve  společenství lidí nevyskytovali. Rovněž tak bylo 
nemyslitelné, aby byla nevěsta před svatbou v  jiném stavu. 
Takové snoubence by pan farář nebyl oddal. Jak vidíš vážený 
čtenáři, k  tomuto životnímu aktu, který je jednou za život, jak 
sami říkali, přistupovali se zdravým rozumem a velkou vážností. 
Tenkrát platilo rčení: ,,sekáč na louce, nevěsta v kolébce.”

Když však se rozhodli dva mladí lidé tento krok udělat, nebyli 
by sami na  všechny přípravy stačili, a  tak pomáhali rodiče, 
sourozenci, ba i  příbuzní, když byli o  to požádáni. Vždyť 
na takové veselce bývalo pozváno 100 lidí, někdy i více. Protože 
by se tolik svatebčanů nevešlo do  žádného stavení, bylo-li to 
v  létě, pořádala se celá hostina - stolování - na  dvoře. Byla-li 
svatba v zimě, pak se konala v některém hostinci. 

Před svatbou museli snoubenci zajít na faru za panem farářem 
požádat o svolení a o jejich oddání. Když pan farář svolil, musely 
nejdříve být ohlášky. Ty se ohlašovaly v  kostele vždy na  velké 
mši svaté, a  to po  3 neděle po  sobě jdoucí. Tato mše bývala 

v 10 hodin a sloužil jí vždy kaplan. Ohlášky byly až po kázání. 
Oznamovaly se takto: ,,Do stavu manželského vstoupiti míní 
Jan Novák, manželský syn Jana Nováka rolníka ze Stupné 
č.12 a  Marie Pospíšilová, manželská dcera Tomáše Pospíšila  
rolníka, z Vrábče č.25, oba svobodní, prohlašují se dnes poprvé.” 
Až když bylo toto prohlášení oznámeno potřetí, pak mohla 
být konána svatba. Před svatbou museli jít oba snoubenci 
ke zpovědi a sv. přijímání, aby jejich duše při přijímání svátosti 
manželství nebyly zatíženy hříchem. To už byla svatba za dveřmi.
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Týden před svatbou bez odkladů musel nastoupit své důležité 
místo družba. Tuto zvláštní službu u  nás nejlépe zastával pan 
Urban, po stavení Otruba z Jam u Slavče. Snoubenci mu sdělili, 
koho má pozvat na svatbu, on pak obcházel stavení a vesnice, 
a tak jejich přání splňoval. Přál bych Vám, vážení čtenáři, vidět 
ho při těchto pochůzkách, ale i  slyšet jeho přednesení těchto 
pozvání. Byl při tom vždy svátečně oblečen, z  klobouku mu 
vlálo tolik pestrých fáborů, že ani na  cestu neviděl, ba i  hůl, 
ač ji ještě nepotřeboval a  měl ji jako doplněk, byla samá 
pestrá pentle vlající kolem něj. Vešel do  stavení, dal pěkné 
křesťanské pozdravení a  potom přednesl pozvání na  svatbu. 
To pozvání, které si sám složil, bylo rýmované a  on je uměl 
velmi pěkně přednést. Když vše vyřídil, dostal menší pohoštění 
a s pozdravením: ,,Tak s Pánem Bohem!” odešel zase do jiného 
stavení. Jak šel po návsi, zůstávali lidé stát a dívali se za ním. 

Doma se zatím dělaly přípravy - peklo se cukroví, zabíjela se 
drůbež a kde byli, zaplatili to svým životem často mladý býček 
nebo jalovice či vepř. Byl-li v  těch chvílích přítomen, pomáhal 
i  družba. Lidé ho měli mezi sebou rádi, protože byl hovorný 
a  žádnou legraci nikdy nezkazil. Zvláště s  mladými si dobře 
rozuměl. 

Den svatby se nezadržitelně přiblížil. Tenkrát se svatby nekonaly 
v sobotu, nýbrž v úterý. Večer před svatbou se sešly kamarádky 
ve stavení nevěsty a při doprovodu harmoniky zpívala děvčata 
písně veselé, ale i dojemné, takže se přitom leckdy ozýval i pláč. 
Loučily se tak se svou kamarádkou. Rovněž tak ženich uspořádal 
večírek, v němž se mezi svými kamarády loučil se svobodou. 

Ráno ve svatební den se vstávalo o něco dřív než jindy, aby se 
všechno stihlo. Kolem osmé se už začínaly sjíždět formanské 
povozy. Byly to selské žebřiňáky vypletené chvojí, ba i kola byla 
vypletená. Přijel i  formanský vůz, který jezdil první, na  němž 
seděli muzikanti a  mládenci s  družičkami. Uprostřed vozu 
stál smrček, ověnčený fábory. Toto prvenství si nenechal vzít 
a dobře si při tom vedl starý Velíšek, po stavení Jirka ze Mříčí. 
Měl 4 krásné statné koně a kromě práce na svých polích jezdil 
s nimi také do lesa a vozil s nimi klády. V ten den je měl krásně 
vyčesané, vypletené hřívy i ocasy barevnými fábory a ,,oblečení” 
byli do  překrásných švábských postrojů, na  nichž se zlaté 
kování třpytilo, až oči přecházely. Na  krku měl pak každý kůň 
zvonce, které při každém pohnutí koně nádherně vyzváněly 
dobře sladěnými tóny. Na  postrojích i  ohlávkách pak kromě 
zlatého kování byly i rudé ,,camfleky”. Camflek je kus rudé látky 
ze silnějšího kusu látky ve velikosti dlaně ozdobně vystříhaný, 
používaný na hlavách koní jako ozdoba, ale hlavně lidé věřili, že 
chrání proti uhranutí koně. Tato nevšední krása stála za to, aby 
člověk u ní setrval a alespoň ve chvilce  zadumání se pohledem 
na  to vše potěšil. Myslím, že dnešnímu světu zmizení této 
podívané nic nepřineslo, naopak o mnoho hezkého jsme přišli. 
Když byli všichni pohromadě, posnídalo se. Rodiče pak dali 
ženichovi požehnání a jelo se k nevěstě. Mládenci s družičkami 
na  prvním voze zpívali, muzika jim pěkně vyhrávala. Tato 
čtyřspřeží, jak už jsem se zmínil, řídil sám Jirka ze Mříčí. 
Na podsedním zadním koni seděl, druhého měl na pravé ruce, 
přední pár koní ovládal opratěmi. 

Když přijeli ke  stavení nevěsty, bylo tam zavřeno, všude ticho 
jako v kostele, nikde ani živáčka. Družba musel vynaložit všechnu 
svou výmluvnost, aby je pustili dovnitř. Tam se jich ptali, cože 

u nich pohledávají. To už byla záležitost družby a ten se také činil, 
co mohl. Oni mu po krátké debatě řekli, že u nich žádná nevěsta 
není. Když ale stále naléhal, přivedli mu několik žen, aby si 
vybral. Ty měly ale hlavy zahalené rouškou a vybíraní bylo těžké. 
Když některé roušku sundal a prohlásil, to že by nevěsta mohla 
být, zklamaně se pak díval do bezzubé tváře, staré babičky. Pln 
zklamání pobídl pak ženicha, aby zkusil štěstí on. Ten po krátkém 
hledání ji našel zavřenou ve vedlejší místnosti a přivedl ji mezi 
svatebčany. Na to pak snoubencům svatební hosté předali dary 
,,šenk” a dostali malé pohoštění. Poté následovala smutná chvíle 
loučení rodičů s  nevěstou a  udělení rodičovského požehnání. 
Tato dojemná chvíle snad rozplakala všechny účastníky, zvláště 
když družba za  plačící nevěstu děkoval rodičům za  všechnu 
starost a za dobré vychování. Na to pak družba pokropil všechny 
svěcenou vodou a vyzval je na cestu do kostela slovy: ,,S Pánem 
Bohem pudem.” Potom se jelo do kostela na oddavky. 

Pan farář je už netrpělivě očekával, protože už bylo ke dvanácté. 
Mezitím formani objížděli kostel, jelo se třikrát a zpívali při tom 
tu známou formanskou píseň ,,Jede formánek po  světě”. Když 
vyšel pan farář z fary, spustili svatebčané: 

,,Křemežskej pan farář pěkně, pěkně káže
rozdává obrázky ruce, ruce váže.
Já na to kázání taky, taky pudu
o jeden obrázek prosit, prosit budu.
Dostal jsem obrázek kam já, kam já ho dám, 
dám-li ho do knížek nevej, nevejde se,
dám-li ho do truhly udu, udusí se.
Křemžskej pan farář dobro, dobrotivý 
on mi dal obrázek ten je, ten je živý. 

Poté se pak všichni odebrali do kostela, kde se konal svatební 
obřad. Před hlavním oltářem bylo připravené klekátko. Na to oba 
snoubenci poklekli a pan farář k nim měl krátký proslov týkající 
se jejich budoucího společného života. Pak se otázal ženicha: 
,,Pane ženichu, ptám se Vás, berete si nevěstu Marii Pospíšilovou 
dobrovolně?” Když ženich odpověděl „ano“,  ptal se na  totéž 
nevěsty, otázky ale týkaly se ženicha, nevěsta také souhlasila. 
Na  začátku toho položil družba dva malé věnečky na  hlavy 
snoubenců a  po  tomto aktu snoubenců je měl sejmout první 
mládenec nebo první družička. Který byl rychlejší, ten vyhrál, 
druhý musel prohru zaplatit. Na to pak pan farář přednesl slib, 
který každý jednotlivě po něm opakovali. Ženich v něm sliboval 
nevěstě, že jí lásku a  věrnost zachová do  svojí neb její smrti, 
nevěsta pak slibovala, že mu lásku a  poslušnost také zachová 
do svojí neb jeho smrti. Poté pan farář svázal štolou po jedné ruce 
dohromady, načež tento svazek požehnal, pokropil svěcenou 
vodou a řekl: ,,Co Bůh spojil, toho člověk nerozlučuj.” Na to pak 
podal snoubencům snubní prsteny, které si pak vzájemně dali 
na prst. Pak popřál novomanželům na společnou cestu životem 
zdraví a Boží požehnání. Tím byl svatební obřad ukončen a pak 
se ještě sloužila mše svatá za  novomanžele za  jejich šťastný 
život.

Z  kostela se poté jelo na  stolování. Než odešli novomanželé 
z kostela, pozvali oba kněze, kaplana i pana faráře ke svatební 
hostině. Když přijeli ke svému domovu, nemohli dovnitř. U vrat 
stála kráva a  u  ní měla vesnická omladina „šrank“ z  dětského 
povijanu a žádali na ženichovi, aby zaplatil za to, že jim odvádí 
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nevěstu. Ženich musel zaplatit a až potom mohli 
zasednout ke svatební hostině. Když  ženich zaplatil 
u  brány výkupné za  to, při vchodu do  stavení 
hodili před ně talíř, který se po pádu na zem rozbil. 
Nevěsta pak musela posbírat všechny střepy, aby 
se cvičila v trpělivosti. 

Jak jsem se už zmínil, v  létě za  pěkného počasí 
stolování bylo na dvoře, v zimě pak v hospodě. Více 
svateb bývalo v zimě, zvlášť o masopustě, protože 
na  vše bylo více času než v  létě. Každý u  stolu 
zaujal své místo, pozvání přijali oba kněží a přisedli 
ke svatebčanům. Přitom měl družba hodně práce 
a starostí, všude se pletl, překážel, často k velkému 
potěšení a  legraci ostatních. Snoubenci seděli 
uprostřed, jejich rodiče po obou stranách. Jednou, 
když kuchařky roznášely polévku, přiběhl družba 
z vedlejší místnosti, nesl hrnec přikrytý pokličkou 
a  utíkal s  ním k  novomanželům. Nedoběhl tam však, zakopl 
o  něco, upadl a  všechen obsah z  hrnce vytekl na  podlahu. 
Družba se dal do usedavého pláče, že to byla dobrá bramborová 
polévka, že ji sám ochutnal. Ani se ještě pořádně nevzchopil, 
když v  tom přiběhla do  místnosti šenkýřka, děsivě se mračila 
a  vztekle křičela: ,,Kdo jste mi tam sebral žrádlo pro prasata, 
já jim nemám teď co dát!” Družba se smutně přiznal, že to byl 
on a v domnění podle ochutnání myslel, že je to bramborová 
polévka, že jí sám ochutnal a že jí chtěl dát novomanželům jako 
svatební dar. Byla z toho pak velká legrace.

Při stolování přinesl družba také nevěstě mísu přikrytou bílým 
ubrouskem a důvěrně ji prosil, aby mu to laskavě chvíli podržela, 
ale neodkrývala, že by to, co je uvnitř mohlo vychladnout. Jí 
že věří, s  těmi mladými, že nic není. Nevěsta to chvíli držela, 
za chvíli však, když se nikdo nedíval ubrousek trochu poodkryla, 
ale hned vykřikla zděšením a mísu odhodila. Byl tam totiž ukrytý 
vrabec a vyletěl proti ní ven. 

 Stolování mělo několik chodů a  jako tehdejší novinka se 
podávala rajská omáčka s  hovězím masem. Při stolování 
svatebčané házeli po  novomanželech cukroví, které jsme my 
děti, coby nezvaní hosté horlivě pod stoly sbíraly a  pletly se 
lidem pod nohama. Mezi stolováním ale také přicházely i děti 
svatebčanů, neb vnoučkové babiček či dědečků s  ukrytými 
nádobami, šli po jejich naplnění domů odsypat a celou akci tak 
několikrát opakovaly.

V přestávkách mezi chody vždy musely družičky zpívat, což byla 
jedna z  nejhezčích částí svatby. Družba přinesl před družičku 
velký tác se skleničkami nalitými vínem, mládenec se svou 
družičkou si připili na  zdraví a  družička pak zpívala. Družba 
vyzýval mládence: ,,Na zdraví družičkám připíte a věnečky jim 
neberte!” Některá družička se styděla zpívat sama a  vyzvala 
svého mládence, aby zpíval s  ní. V  našem kraji jako družička 
si nejlépe vedla a  byla kvůli tomu často zvána slečna Veisová 
z Plešovic, která se pak provdala k nám do Křemže za pana Žáka. 
Dnes již nežije, já však věřím, že v nebeských sálech s nebeskými 
sbory chválí svým krásným hlasem našeho Stvořitele. Její 
oblíbená svatební píseň byla tato: 

Svatba p. Froňka (Stupná)

,,Vždycky mně maměnka říkávala,
abych si svobody šanovala.
Šanuj si svobody nadevšecko,
jak ztratíš svobodu, ztratíš všecko.

„Tu vidím dívky pár po páru chodit,
už nevím žalostí, co mám robit,
už jsem se oženil, už je darmo,
už jsem si zavěsil na krk jařmo.”

Jiná naše, kterou jsem neznal jménem, vždy zpívala tu svoji: 

,, Za hory, za doly, 
poklekání ku spánku,
sluníčko stele si
lůžku z rudých červánků.
Zavolej mi měsíčku,
moji zlatou hvězdičku.
Ona mě v lásce mé
posvítí na cestičku.

Hvězdičko, na chvíli
 přijď se na mě podívat,
až budu s milým svým 
na zahrádce spolu stát. 
Sestup z nebe k zemi blíž,
naši lásku uvidíš.

Pánbíčku, v nebíčku,
viď, že nám to dovolíš. 

Komu z nás jedenkrát,
láska v srdci dohoří,
hvězdička, kamarád,
do hlubin se ponoří. 
Nechať projdeš celý svět,
nepřivoláš nikdy zpět,
štěstí své ztracené,
chvíle žití mladých let. 
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Každá družička měla svou oblíbenou píseň, kterou při takových 
příležitostech ráda zpívala. Vozil jsem jednou s  koňmi veselku 
v  Chlumu a  zpívala na  ní družička se svou maminkou, byly 
z Českých Chalup, překrásnou píseň o věrnosti manželské, jejíž 
text už neznám. Zpívaly dvojhlasně, ale tak krásně, že ještě dnes 
po létech při vzpomínce slyším ty jejich krásné hlasy. Bylo to pro 
mě pochutnáníčko.

Tato část veselky byla poslední z  celého pořadu svatby, 
protáhla se často až do pozdních hodin v soumraku a všichni se 
po vzájemném rozloučení ubírali ke svým domovům. 

Každé manželství je založeno na lásce, vzájemném porozumění 
a  shovívavosti. S  tou láskou je to asi tak, jako s  kamny. Když 
se do  nich nepřikládá, vyhasnou až vychladnou úplně. A  já si 
troufám tvrdit, že na  světě bude vždy jen tolik lásky, kolik jí 
budou mít lidé ve svých srdcích. 

Tím jsem chtěl těm, kteří se o  to  zajímají, přiblížit alespoň 
trochu, jak naši rodiče i prarodiče uzavírali své sňatky. Dnes už 
žije jen málo pamětníků toho všeho a po nějakém čase o tom 
další generace možná nebudou vědět nic. Prosím jen ty, kteří 
mé řádky budou číst, aby se na mě nezlobili, že tím přečtením 
zmařili čas. 

Tam, kde je hora Kleť    
a městečko Křemže,
kde jsem se narodil,
zapomenout nelze.
V té naší Šumavě
jsem prožil svoje mládí,
dík, milý domove,
za lásku, vychování.

Zapsal:  Václav Daněk
křemežský rodák číslo popisné 2

ve středu 11. 7. 2007 

SETKÁNÍ SENIORŮ
P O Z V Á N K A

Úřad městyse Křemže zve všechny občany – důchodce 
na setkání seniorů

v sobotu, 15. listopadu 2014 od 15:00 hodin
v kulturním domě ve Chmelné.

Hudba a občerstvení je zajištěno, přijďte se pobavit a přiveďte s sebou partnera 
či partnerku. Vstupné se nevybírá. Doprava zajištěna autobusem.

Odjezdy autobusů:   Mříč 13:45 h
 Křemže, Doubek 13:50 h
 Křemže, Náměstí 13:55 h
 Křemže, Pasíčka 14:00 h
 Chlumeček, náves 14:05 h
 Stupná náves 14:10 h
 Chmelná 14:15 h

 Křemže, Náměstí 14:30 h
 Chlum, U Houšků 14:35 h
 Chlum, náves 14:36 h
 Loučej, náves 14:40 h
 Lhotka, náves 14:45 h
 Chmelná  15:00 h
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Škola v novém kabátě
Již podruhé píši o rekonstrukcích. Zatímco školka v Chlumu již 
dávno hospodaří v novém, práce na škole nadále pokračují. Nic-
méně hlavní část, fasáda  a okna budovy, je v tuto chvíli hotová 
a pevně věřím, že v době vydání Křemežska bude i Marmolitem 
natažená podezdívka navzdory podzimnímu počasí suchá. 

Obecně máme ze školy velkou radost, barevnost se podle naše-
ho názoru povedla a hřeje nás i fakt, že se podařilo zdárně ob-
kopat a odizolovat podzemní prostory, které dlouhodobě trpěly 
vlhkostí. Bohužel během stavby mnohokrát pršelo, a  tak hlav-
ně severozápadní suterény stále ještě vysychají. Až po zimním 
období nás budou čekat opravy vnitřní omítky a malby v těch-
to prostorách. Velké stavební zásahy však doprovázely desítky 
drobných úprav a specialit typu venkovních kohoutků na vodu, 
okapových svodů, elektrických zásuvek, schodišť, které si vy-
nutilo posunutí povrchu fasády směrem ven místy až o čtrnáct 
centimetrů. Nejen při těchto zásazích, ale i při prostém osazení 
vstupních dveří byla k nezaplacení všestrannost, ochota a řeme-
slná zručnost našeho pana školníka Jana Bícy, který školu oprav-
du bere za svou, nehledí na čas a  jde mu především o to, aby 
věci proběhly tak, jak mají. Občas jsme tedy s panem školníkem 
byli za  takové zlé kontrolní psy, kteří si všímají především ne-
souladu v postupu prací, nedomyšlených detailů či zapomenu-
tých nedodělků, ale domnívám se, že všichni pochopili, že nám 
šlo o věc a nikdy nešlo o osobní antipatie.  Postupně se všichni 
zúčastnění sladili ve spolupracující tým, takže práce zdárně po-
stupovaly. V této souvislosti musím pochválit spolupráci s míst-
ními menšími firmami, které působily jako praví profesionálové 

      Základní  škola  a Mateřská  škola  Křemže 

dojmem. Domluva byla jednoduchá, spolehlivost vysoká, ceny 
mírné. Větší firma, která si najímá další firmy na specializované 
práce, je přeci jenom náchylnější ke zmatkům v organizaci, pro-
stojům i konfliktům vzniklým na základě neproplacených faktur. 
Následná zdržení pak mnohdy komplikují situaci celému týmu. 
A  to navzdory pečlivému stavebnímu dozoru.  Přesto jsem 
v zásadě velmi spokojen a opětovně děkuji zřizovateli za odva-
hu k  tak rozsáhlé a  finančně náročné rekonstrukci. Definitivní 
poděkování si nechám do příštího čísla, neboť nás ještě čekají 
terénní úpravy, instalace schodišť a  mnohé další dokončovací 
práce, které musíme provést a hlavně zaplatit. Těšíme se, že le-
tos nejen ušetříme, ale také věříme, že nikomu v naší škole už 
nebude zima.

Ředitel ZŠ a MŠ Křemže Mgr. Jiří Tham

Ukliďme svět 
Tak takhle se jmenuje celosvětová akce, která probíhá na podzim 
či na jaře v mnoha místech po celém světě. Dobrovolníci uklízejí 
své okolí do odpadků. U nás ji koordinuje Český svaz ochránců 
přírody (ČSOP) a pomůckami vybavuje nadace Veolia. 

Letos poprvé jsme se připojili i my v Křemži. Počasí nám přálo 
a sešlo se nás celkem 19, z toho 13 dětí, 5 dospělých a 1 uklízecí 
pes. Nasadili jsme pracovní rukavice a vydali se hledat odpadky.
Musím hned na začátku pochválit Křemežské (procházeli jsme 
částí Doubek), že v  okolí svých domů udržují opravdu čistotu 
a  pořádek, naše velké pytle zely prázdnotou. Horší to ovšem 
bylo v  lesíku nad čističkou, tam se leccos do velkých pytlů ani 
nevešlo a plné pytle jsme do kopce tahali jen za pomoci silných 
tatínků. 

Dost nepořádku jsme nalezli i  v  okolí Němcalky a  u  rybníčku 
Jímatr, směrem k  silnici, kde pravděpodobně čistou Křemži 
znečišťují z  veletrhu odcházející návštěvníci, kteří leccos 
odhazují od silnice do svahu (našli jsme i jednu botu, asi majitele 
už tlačila). Na všechny děti i dospělé čekala sladká odměna (a to 
nejen v podobě dobrého pocitu nebo slov díků) a samolepka. 
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Všem dětem, jmenovitě Evičce, Věrušce, Jonáškovi, Filípkovi, 
Míšovi, Ondráškovi, Markétce, Simonce, Anežce, Vojtíkovi 
a  Matýskovi děkuji za  maximální nasazení - prolézali i  hustá 
křoví, kam by se dospělý těžko shýbl a  bez nich by některé 
odpadky nebyly vůbec nalezeny, natož sebrány, a jejich rodičům 
za velkou pomoc.

Irena Vacková

Knihovna roku
Knihovna městyse Křemže se zúčastnila celostátního kola soutěže Knihovna roku v kategorii „základní knihovna.“

Slavnostní vyhlášení výsledků se konalo v Praze v Zrcadlové kapli Klementina 16. října 2014.

Naše knihovna získala Ocenění za  moderní knihovnické a  informační služby, poskytované ve  zdařile stavebně řešených 
bezbariérových prostorách a organizaci literárně poznávacích akcí.
Hlavní cenu získala knihovna z Horní Lidče na Vsetínsku.

Miroslava Průchová

Knihovna městyse Křemže
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POŘÁDÁ VE ČTVRTEK
20. LISTOPADU 2014 v 18.00 hodin 

TVORBU  VÁNOČNÍCH  ARANŽMÁ

UKÁZKY PŘEDVEDE VERONIKA BARTOŠOVÁ

„Krabičky - šperkovnice“
Dne 22. října 2014 pořádala Knihovna městyse Křemže výtvarný 
podvečer s  paní Jiřinou Halmlovou na  téma: „Krabičky – 
šperkovnice.“

Pod vedením vazačky knih paní Jiřiny Halmlové, která je 
konzervátorkou ve  Státním okresním archivu v  Českých 
Budějovicích, si každá návštěvnice udělala šperkovnici. 

Připravené kartonové materiály jsme slepily k  sobě tak, že 
vznikla krabička a  dvě zásuvky. Potom si každá z  nás vybrala 
vzor papíru a  jimi jsme polepily krabičku i  zásuvky. Na  závěr 
jsme si vybraly barevné korálky jako úchytky na zásuvky, které 
nám k nim paní Halmlová přidělala.

Odměnou nám byla nejen radost z vyrábění, ale i pěkné výrobky, 
které jsme si odnesly domů.

Miroslava Průchová

Střípky z cest
Dne 15. října 2014 se uskutečnila beseda s kronikářem panem 
Františkem Sarauerem o  zajímavostech z  jeho dlouholetého 
cestování.

Pan Sarauer s  sebou přinesl své deníky, které si psal přímo 
na cestách, různé letáčky, které sbíral a také alba s fotografiemi 
nebo pohlednicemi. To vše jsme si mohli prohlédnout během 
jeho vyprávění. 

Dověděli jsme se, že pan Sarauer navštívil mnoho zemí. 
Především evropské - jak severské, tak ty jižní, ale i státy jiných 
světadílů.

Miroslava Průchová
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MC Křemílek – program na listopad
Náměstí 7, Křemže, Bc. Alena Nováková 603 586 747

mc.kremilek@centrum.cz       www.kremilek-kremze.cz

Klub pro maminky s dětmi je otevřen
každý čtvrtek od 9:00 do 11:30. 

Přijďte si pohrát, zacvičit s písničkou, malovat a tvořit.
Vstupné: 20,-Kč dospělý, děti zdarma. První návštěva ZDARMA!

www.kremilek-kremze.cz

VÝTVARNÝ PROGRAM KLUBU
6. 11. 2014 čtvrtek

Skřítek lampion - z barevných a průsvitných papírů si vyrobíme krásný lampion se 
skřítkem. Lampion nám posvítí na cestu v nedělním průvodu.

13. 11. 2014 čtvrtek
Čarování s barvami – vyzkoušíme práci s magickým aquapapírem, zapuštěním 

barev vytvoříme obrátky jako od malíře.

20. 11. 2014 čtvrtek
Děti ve světě – jak se oblékají děti v různých koutech světa? Vybarvíme a vystřiháme si 

pro ně oblečky do podzimního nečasu.

27. 11. 2014 čtvrtek
Jabloňová alej – pomocí sady razítek si natiskneme jabloňovou alej a domalujeme 

jabloně během všech ročních období.

AKCE KLUBU
Hernička pro nejmenší

Od 4. listopadu bude v MC Křemílek otevřena každé úterý dopoledne od 9.00 do 11.00 
herna pro rodiče s nejmenšími dětmi. Přijďte si pohrát! Vstupné 30,- Kč za rodinu.

20. 11. 2014 čtvrtek
Světový den dětí – v rámci oslav Světového dne dětí zveme všechny na dopolední 
návštěvu do našeho Mateřského centra Křemílek. Přijďte si prohlédnout naše centrum, 

pohrát si s dětmi a posedět v příjemné atmosféře. Tento den bude vstup ZDARMA.
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      MĚSTYS KŘEMŽE

VÁS ZVE

NA MIKULÁŠSKÉ ODPOLEDNE
S DIXIELANDEM a SWINGEM

V SOBOTU 6. 12. 2014
v 16.00 HODIN

V SÁLE RADNICE MĚSTYSE KŘEMŽE
VYSTOUPÍ OPĚT KAPELA

DIXIE OUTSIDERS CB
VSTUPNÉ DOBROVOLNÉ

PRO SKALNÍ PŘÍZNIVCE PŘIPRAVUJEME PŘEKVAPENÍ

Vítání  občánků
Ve dnech 19. 11. 2014 a 3. 12. 2014  se uskuteční v sále radnice ve Křemži slavnostní 
vítání občánků do života.  Začátek vítání bude vždy od 16.30 hod.  

Sdružení nezávislých kandidátů 
„Za Křemežsko krásnější“ děkuje občanům 

za podporu při volbách 
do zastupitelstva městyse Křemže.

Nabízíme volné prostory 
k pronájmu v Domě služeb

Bližší informace na Úřadu městyse  
nebo u p. Zdeňka Cipína, tel. 736 672 241
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V  letošním roce, na  hasičském cvičišti na  Cihelně v  Chlumu, 
proběhla v pořadí již sedmá soutěž o pohár starosty a současně 
již 15. ročník Jihočeské hasičské ligy. 

Na soutěž dorazilo 36 mužských a 13 ženských týmů. Za domácí 
tým mužů Chlum B nastoupili Miloslav Prais, Jan Harš, Lukáš 
Dolejší, Martin Fejfar, Josef Galásek ml., Marcel Prais, Pavel 
Kováč. Za  tým ženy Chlum soutěžily Katka Horstová, Tereza 
Sagerová, Míša Mrázková, Eva Bürgerová, Nela Jindrová, Kristýna 
Kociánová, Míša Koubová, Martina Petrovičová. Za tým Chlum C 
běželi Tomáš Papšo, Aleš Bláha, Štěpán Bláha, Dominik Petrovič, 
Marek Kail, Milan Mleziva ml.

Na  uspořádání soutěže finančně přispěli tito sponzoři: 
Městys Křemže, AGRIO MODERNÍ ZEMĚDELSKÉ SLUŽBY s.r.o., 
Autodoprava Jiří Stráda, Stavební firma Jiří Weis, členové týmu 
Chlum B, František Cibulka.

Soutěž probíhala jednokolově na sklopné terče, jako první muži, 
po zkrácení dráhy ženy a na závěr finále šestice nejlepších.

Začátek soutěže byl trochu chaotický, když družstva, která 
měla rezervované pořadí, se nedostavila. Dále se projevilo 
pozdní dojíždění družstev ze soutěže v  Českém Krumlově. 
Ale pořadatelé, tím mám na  mysli jak zapisovatelku Michalu 
Praisovou, tak i  všechny rozhodčí a  také členy rady JČHL, 
ve  spolupráci s  komentátorem panem Adamcem a  startérem 
panem Dvořákem celou soutěž zvládli tak, že končila za světla 
a byl čas i na řádné oslavy vítězných týmů.

O  občerstvení závodníků i  návštěvníků se vzorně staral tým 
Honzy Pekaře a Restaurace Zdeňka Hrubeše.

Soutěž byla po celou dobu přenášena on-line na internetovou 
adresu http://www.firesport.cz.

Domácí družstvo mužů Chlum B sice nepředvedlo špičkový 
čas, ale s umístěním na čtvrtém místě získalo do soutěže JČHL  
13 bodů a poskočilo na konečné druhé místo.

Domácí družstvo žen podalo dobrý výkon, získalo třetí místo 
a v JČHL také. Je nutno podotknout, že v umístění v JČHL mají 

SOUTĚŽ 4. 10. 2014 V POŽÁRNÍM SPORTU 
O POHÁR STAROSTY A FINÁLE JČHL CHLUM 2014
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V neděli 26. 10. 2014 se v Loučeji v hasičské klubovně uskutečnila „SVÍČKOVANÁ“. O akci projevili velký zájem jak děti, tak  
i  dospěláci. Pod vedením Martiny Čeloudové, která se tímto a i jinými podobnými aktivitami zabývá už dlouho, odlévali všichni 
krásné svíčky s vánoční tématikou. Myslím si, že se svíčkovaná všem moc líbila a v zimním období plánujeme další podobné akce. 

minimální bodový rozdíl, kdy první Mydlovary mají 76 bodů, 
druhý Lišov A 75 a třetí Chlum 74 bodů.

Další družstvo mužů Chlum C, složené z  mladíků, kteří již 
nemůžou běhat za dětský kolektiv, dosáhli, na rozdíl od jiných 
favoritů, kteří požární útok nedokončili, dobrý čas 21:51.

Kompletní výsledková tabulka soutěže O  pohár starosty 
v Chlumu 2014 i 16. ročník Jihočeské hasičské ligy je na stránkách 
www.jchl.cz.

Je mojí povinností poděkovat všem zúčastněným za  obětavost 
a nadšení, se kterým k uspořádání této soutěže přispěli.

Starosta dobrovolných hasičů v Chlumu Václav Bürger.

SVÍČKOVANÁ

starosta SDH Loučej Pavel Rubenvolf
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Fotbalisté Sokola Křemže v říjnu 2014

Oblastní I. B třída muži

6. kolo (7. hrané): Dříteň – Křemže 6:1 (2:1). Na  horké 
dříteňské půdě nebyl křemežský tým ani zdaleka kompletní, 
přesto dlouho hrál celkem dobrou partii. Na stranu domácích se 
zápas zlomil až krátce před přestávkou, kdy dal favorit v rychlém 
sledu dvě branky. Křemežští však ještě do pauzy šli do kontaktu, 
když z přímého kopu dal pěkný gól do šatny Michal Chromý – 
2:1. Jenomže pět minut po změně stran se nechal za faul zezadu 
zbytečně vyloučit Fleischmann, domácí za  chvíli přesilovku 
využili a rezignovaným hostům pak v poslední půlhodině přidali 
na cestu ještě tři fíky. 
Sestava Křemže: Končok – Schober (70. Stejskal), Edelman, Pech, 
Skopec – Fleischmann, Novotný, Chromý, Matějka (60. Opekar) – 
Snížek (78. Procházka), Kaňka. 

7. kolo (8. hrané): Křemže – Č. Krumlov B 3:2 (2:1).  
V osmém kole přivítali Křemežští do té doby neporažené béčko 
krumlovského Slavoje a připsali si doslova zlatou druhou výhru 
v  sezoně. Skóre otevřeli hosté, když se ve  25. minutě po  rohu 
hlavou trefil kapitán Weinhard. Naštěstí odpověď přišla už 
za  tři minuty a  Daniel Pech po  obdobné situaci při rohovém 
kopu hlavou srovnal na  1:1. Klíčový moment přišel ve  31. 
minutě, kdy po  chybě krumlovské obrany šel sám Procházka, 
byl ve vápně faulován, pískala se penalta a navíc byl hostující 
Adamíček vyloučen. Desítku jistě proměnil Petr Snížek – 2:1. 
Po dvou minutách druhé půle pak domácí přidali třetí gól, když 
se pohotovou dorážkou při standardce prosadil Aleš Severa – 
3:1. I v oslabení pak měli hosté herně navrch, vytvořili si několik 
dobrých šancí, ale naštěstí stačili už jen v  závěru snížit trefou 
Hermanna na výsledných 3:2.
Sestava Křemže: Končok – Brabec, Koch, Pech, Skopec – Severa, 
Novotný, Chromý, Matějka (89. Stejskal) – Snížek, Procházka (72. 
Linha).

8. kolo (9. hrané): Trhové Sviny – Křemže 1:0 (1:0). Na hřišti 
favorita z čela tabulky sehrál nekompletní křemežský tým solidní 
partii. Hosté sice inkasovali už v  6. minutě, ale pak postupně 
srovnali hru a v závěru dokonce sahali po bodu. Jenomže trestný 
kop Chromého skončil těsně mimo a v 88. minutě nepřekonal 
výborného domácího brankáře Brůhu ze samostatného nájezdu 
Rolník – a náš tým vyšel naprázdno.
Sestava Křemže: Končok – Brabec, Filip, Pech, Stráský – Skopec (72. 
M. Opekar), Chromý, Snížek, Matějka – Procházka, Rolník.

9. kolo (10. hrané): Křemže – Frymburk 0:3 (0:1). K  tomuto 
derby přijeli hosté od  Lipna povzbuzení sérií čtyř výher 
v  řadě a  aktuální formu potvrdili. Frymburští šli do  vedení už  
v  5. minutě po  rohu trefou špílmachra Koršaly a  i  v  dalších 
minutách měli převahu. Také nástup do  druhé půle hráčům 
Šumavy vyšel a  Rillich ze samotného nájezdu v  51. minutě 
zvýšil na  0:2. Domácí sahali po  kontaktní brance při střele 
Snížka do břevna a hlavičce hrajícího trenéra Filipa, ale nebylo 
jim přáno. Naopak, soupeř v závěru zase přitlačil a z množství 
šancí minutu před koncem pečetil druhým zásahem Koršaly 
na výsledných 0:3.

Sestava Křemže: Končok – Stráský (46. M. Opekar), Filip, Pech, 
Brabec – Skopec (67. Procházka), Novotný (79. Anderle), Chromý, 
Matějka – Snížek, Rolník (84. Linha).

Křemže má po  deseti odehraných kolech na  kontě hubených 
sedm bodů a  krčí se na  jedenáctém místě průběžné tabulky. 
Je proto jasné, že i v tomto ročníku nejnižší oblastní fotbalové 
soutěže čeká náš tým perný boj o udržení. 

Okresní přebory mládeže
OP starší žáci – 6. kolo: Č. Krumlov B – Holubov/Křemže 3:6 
(za hosty: Hejl 4, Zeman, Matoušková), 7. kolo: Holubov/Křemže 
– Zlatá Koruna 0:4, 8. kolo: Holubov/Křemže – Chvalšiny 4:3 
(za domácí: Hejl 3, Zeman). 

OP starší přípravky – 6. kolo: Křemže/Holubov –  
Nová Ves/Brloh 0:14, 7. kolo: Horní Planá – Křemže/Holubov 
22:0, 8. kolo: Křemže/Holubov – Velešín 0:6, 9. kolo: Větřní - 
Křemže/Holubov 18:0. 

OP mladší přípravky – 4. kolo: Kaplice – Křemže/Holubov 5:4 
(za hosty: Sixl, Hrubeš, Matoušek, Prener), 5. kolo: Z. Koruna – 
Křemže/Holubov 7:0, Nová Ves/Brloh – Křemže/Holubov 5:5 
(za hosty: Sixl, Hálek, Hrubeš, Matoušek, Prener).

Derby s Krumlovem: Velmi cennou druhou výhru v sezoně 
vybojovali Křemežští v derby zápase s do té doby neporaženým 

béčkem krumlovského Slavoje (vlevo autor jedné branky 
vítězů Petr Snížek v tvrdém souboji s hostujícím Houskou).

Text a foto: Karel Vosika  
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Turnaj neregistrovaných v badmintonu

V  pondělí 17. listopadu se uskuteční v  tělocvičně 
základní školy v  Křemži další ročník turnaje  
v  badmintonu, který je určen hráčům, kteří nemají 
licenci badmintonového hráče v České republice.

Tento typ turnaje se v  Křemži pořádá nepřetržitě 
již více než třicet let a  za  dlouhá léta si našel mnoho 
příznivců. Účastní se ho „hobby hráči“, hráči, kteří kdysi 
badminton hrávali, hráči, kteří si chtějí vyzkoušet, jak se 
vlastně tento ve světě velmi oblíbený sport hraje podle 
pravidel a  na  regulérním  kurtu. V  Křemži se navíc 
účastní pravidelně nejen tito zájemci o badminton, ale 
i  řada rodinných příslušníků aktivních členů místního 
badmintonového oddílu. Často pak dochází k měření 
sil Křemže proti „zbytku světa“. Proto se pořadatelé těší 
na hojnou účast domácích borců.
 Co je k  účasti na  turnaji zapotřebí? Chuť do  hry je 
samozřejmostí. Každý ze zúčastněných musí mít 
sportovní sálovou obuv – neklouže, nedělá čáry 
na  palubovce tělocvičny. Vhodné je i  sportovní 
oblečení, třeba i  na  převlečení. Vždy se účastníci 
nejen protáhnou, ale i zapotí. Badminton je přece jen 
náročný. Vhodná je i vlastní raketa – s vlastním nářadím 
to jde o  trochu líp. Pokud je zapotřebí, pořadatelé 
jsou ochotni raketu zapůjčit. Míče potřebné ke  hře 
dodají pořadatelé. Výhodné je mít i  nějaký doprovod 
– trenéra, kouče, servis – v Křemži je spousta lidí, kteří 
badminton hráli a rozumí tajům této hry.
Budou uspořádány turnaje dvouher – mužů a  žen 
– od  15 let. Případnou účast mladších hráčů zváží 
ředitelství turnaje. Před zahájením losování turnaje 
se jednotliví hráči rozhodnou podle vlastního zvážení 
své výkonnosti, zda se zúčastní turnaje těch méně 
zkušených hráčů ve  skupině „B“ – nebo změří síly 
ve skupině hráčů, kteří mají s badmintonem již nějaké 
zkušenosti – skupina „A“. Systém turnaje bude určen 
podle počtu přihlášených tak, aby si všichni zahráli  - 
zřejmě bude skupinový (podle počtu přihlášených). 
Předpokládaný konec turnaje bude kolem 15.00 hodin.
Startovné je 50 Kč za  hráče, odměnou pak je nejen 
dobrý pocit z  příjemné fyzické zátěže, ale i  drobné 
věcné ceny pro každého ze zúčastněných.

Zveme tedy křemežské zájemce o badminton 
– přijďte posílit řady domácích v  měření 
sil se „zbytkem světa“. Zveme i  příznivce – 
přijďte povzbudit své oblíbence, přijďte 
strávit příjemný sváteční den do  tělocvičny 
v Základní škole Křemže.

Přihlásit se lze předem MUDr.  Koudelkovi 
nebo na místě turnaje do 8.45 !!

Všichni startující v roce 2013

Miloš Veselý - několikanásobný účastník a vítěz z Křemže

Zahájení turnaje 
dne 17. listopadu 2014  je v 9.00.

Těšíme se na Vás.
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25 let svobody

Listopadové události roku 1989  - první shromáždění občanů ve Křemži. V Praze se v neděli 26. 11. 
konalo první shromáždění na Letenské pláni. V pondělí 27. 11. pak následovala jednohodinová 
generální stávka. Čas oponou trhal ...
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Jiří Cába   |  776 744 375
Kancelář   |  602 130 873

www.jica.cz  |  e-mail: jica@jica.cz
Realizace staveb

Rekonstrukce a demolice
Fasády a zateplení

Pronájem lešení
Přeprava materiálu do 18t

Skládání nákladu do 3,5t hydrau. rukou

Naše prodejna v Litvínovicích č. p. 319
České Budějovice

Vám nabízí:
Pastovité-strukturované omítky

Fasádní a interiérové barvy
Lazury na dřevo

Sopro stavební chemii
Míchání odstínů dle přání na počkání

Jitka Cábová   |   602 130 617
e-mail: prodejna@jica.cz
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